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Vraag 1: Welke invloed heeft de coronacrisis vanuit het oogpunt van jouw organisatie gehad (op 
het behalen van de doelen en ambities) voor de energietransitie in Oosterhout?

Rabobank:

- Rabobank is in de volle breedte betrokken om particulieren en bedrijfsleven te ondersteunen 
met o.a. uitstel van betalingen. Daar is de meeste aandacht naar uitgegaan.

- Economische ontwikkelingen door corona laten een krimpende economie zien (tot wel 12% 
in EU-gebied) en stijging van werkloosheid. Dit betekent ook veel voor klanten van 
Rabobank. Daar gaat de eerste zorg naar uit. Ook omdat onvoorspelbaar is wanneer de crisis 
eindigt. Het lijkt er nu op dat sprake zal zijn van een langere periode laag niveau 
economische activiteit met 4-5 jaar hersteltijd.

- Coronacrisis is een grote disruptie. Net als de energietransitie, maar die is over langere 
termijn. Beleid van de Rabobank zal erop gericht zijn niet alle bedrijven overeind te houden. 
Vooral de bedrijven die duurzaam investeren (met steun van overheid en banken) zullen 
sterk uit de crisis komen. Rabobank ziet de crisis ook als mogelijkheid voor bedrijfsleven om 
nieuwe (duurzame) businessmodellen te ontwikkelen.

- Volgens Rabobank zullen de doelen op de energietransitie zonder (extra) steun van overheid 
niet behaald worden door corona. Investeringen in energietransitie zullen komende periode 
teruglopen als overheid niet met regelingen ondersteunt. Bedrijven hebben nu andere 
dingen aan hun hoofd. Energietransitie en duurzame ontwikkeling kan juist na de crisis 
versneld worden door de juiste ondersteuning te bieden.

- Voor Rabobank is het niet mogelijk om de gevolgen van corona voor de energietransitie tot 
niveau van Oosterhoutse te destilleren. Wel voor West-Brabant met sectorprognoses. Deze 
informatie zal worden gedeeld.



Thuisvester

- Thuisvester richt zich niet op 2030, maar enkel op 2050  C02-neutraal. Tussendoel is het 
realiseren van een gemiddeld energielabel B voor alle huizen eind 2021. Dat is al 
gerealiseerd. 

- Thuisvester blijft ondanks de coronacrisis gewoon doorgaan met het nastreven van haar 
doel. Ze blijven komende jaren verduurzamen, met streven om bijna alle woningen 
uiteindelijk een energielabel B te laten hebben. Over een jaar 2 tot 3 kan de lijn dan verder 
doorgetrokken worden naar CO2-neutraal.

- Daarbij gaat Thuisvester ervan uit dat B de standaardkwaliteit wordt. BZK wil hogere 
norm/meer isoleren. Dat wordt echter een stuk lastiger.

- Energie besparen (1) is nu de norm voor Thuisvester. Energie opwekken (2): bewoners 
mogen zelf kiezen of ze zonnepanelen afnemen, bijvoorbeeld door opzetten van een 
postcoderoos voor regio (2000 zonnepanelen) voor de huurders. Warmtelevering (3) is 
gerelateerd aan warmtevisie. Daarbij willen ze samen met gemeente e optrekken.

- Corporaties gaan gewoon door met verduurzamen; woningen geschikt maken voor 
stadsverwarming (werk aan de buitenkant van de woning). Corona heft geen impact, ze 
stellen niets uit. Soms heeft Thuisvester wel moeite met in de woning komen, dus dat is 
vooral lastig voor de huurder. Overigens steunt Thuisvester ook de huurder die niet kan 
betalen door de crisis.

Natuurplein

- Door de crisis is voor veel mensen de waarde van natuur dichtbij groter geworden. Men is 
veel meer betrokken bij de natuur in eigen omgeving. Geeft aan hoe belangrijk de natuur 
rondom steden is.

- Dit onderstreept dat we zuinig moeten omgaan met natuur en landschap. En goed moeten 
nadenken bij keuzes die we maken (zie ook de stellingname van Natuurplein over 
Energiepark A59). Natuurplein is uiteraard wel voor verdere verduurzaming, en voorstander 
van doorgaan in hetzelfde tempo ondanks de crisis. Dus doelen niet aanpassen.

- Natuurplein merkt hierbij op dat kosten vaak als argument gebruikt wordt om niet te 
verduurzamen. Dit is onterecht, want het is vooral een financieringsvraagstuk. Uiteindelijk 
levert verduurzamen juist geld op. Rabobank reageert hierop dat dit inderdaad het geval is, 
en daarom ook stimuleringsregelingen van rabobank en overheid bestaan. Echter niet 
iedereen is zich bewust van dit punt of hebben er het geld voor (over). Afweging 
kosten/baten. De mensen die verduurzamen zijn nog altijd vaak ideëele mensen en die zien 
verduurzamen niet als investering met rendement, maar als goed doen voor de toekomst.

- Deze maanden is er logischerwijs aandacht voor andere dingen. Op de langere termijn ziet 
Natuurplein niet in waarom doelen aangepast zouden moeten worden. De economie en het 
leven gaat gewoon door, met aanpassing aan coronacrisis. Oplossing om lange termijn 
doelen te halen blijft slim financieren. 

One

- One richt zich op de Oosterhoutse burger, met als doel dat de burger op zo duurzaam 
mogelijke manier energie gaat gebruiken.

- Corona heeft voor de aanpak en het bereiken van de inwoners problemen opgeleverd. Meest 
succesvol is de aanpak met energiecoaches bij mensen thuis. Op dit moment is echter geen 
bezoek mogelijk. Dit noopt tot overschakelen om mensen via digitale weg/telefoon te 
bereiken. Hierdoor is het moelijker om mensen te overtuigen met argumenten. 



- Het argument dat investering in zonnepanelen in 8 jaar is terugverdiend is nu geen argument 
meer (beter rendement dan de bank), want mensen geven geld niet uit door onzekere tijden. 

- Daar tegenover staat dat er ook een groep mensen is dat door de crisis juist anders gaat 
denken, voor kinderen en kleinkinderen. 

- One beweegt nu zo goed als mogelijk tussen deze twee kanten: mensen die niet durven te 
investeren en mensen die duurzaam willen.

- Voor de langere termijn pleit One ervoor de doelstelling die er staat vast te houden. Aan de 
coronacrisis raken we gewend, ook al duurt deze nog enkele jaren. De wereld gaat door. Dus 
vasthouden aan doelen.

Marcel (korte reactie)

- Mooi dat Thuisvester gewoon doorgaat. Het is voor de gemeente een betrouwbare 
ambassadeur. Samen met Thuisvester wordt bezien of meegedaan kan worden aan een 
proeftuin aardgasvrije wijk.

- Het blijft belangrijk om ook in deze tijd veel aan bewustwording te doen. 
- Het klopt dat mensen tijdelijk met andere zaken bezig zijn. De financieringskant blijft daarom 

belangrijk om investeringen voor inwoners mogelijk te maken. Bijvoorbeeld met regelingen 
vanuit de Rabobank en met de duurzaamheidslening van de gemeente. Deze regelingen 
moeten dus zeker overeind blijven, en wellicht zelfs geïntensiveerd. Als gemeente investeren 
we namelijk graag in inwoners die willen verduurzamen

2e ronde

 Wat wil je nog kwijt/reageren?
 Rol van innovatie bij dalen doelstellingen energietransitie?

Rabobank

- Crisis heeft veel geld gekost en gaat kosten. We kunnen niet alles, dus keuzes maken. 
Toekomstvisie van de gemeente is veelzijdig en ambitieus, maar ook daarvoor is prioriteren 
nodig (eventueel temporiseren). 

- Wat vind ik zelf belangrijk? Energietransitie moet prioriteit blijven hebben. Niet vertragen, 
maar zelfs versnellen! Ook circulaire economie daarbij

- Innovatie laat zich niet dwingen. Maar gaat om zien van kansen en mogelijkheden. 
Gezamenlijk moeten we een omgeving creëren en stimuleren waarin men kan 
experimenteren. En niet te snel opgeven.

Natuurplein

- Blij te horen dat de Wethouder in de werkgroep Innovatie zit van de RES. Wat betreft 
Natuurplein wordt te weinig ingezet op innovatie. Bijvoorbeeld: het uitgangspunt om uit te 
gaan van bestaande technieken is begrijpelijk. Maar sommige zaken kunnen wel meer 
worden gestimuleerd, zoals zon op bedrijfsdaken. Ook als constructies van daken niet goed 
zijn om zonnepanelen op te leggen, kan worden onderzocht wat er voor nodig is om 
constructies wel geschikt te maken. Daar wordt nu te snel overheen gestapt.

- Graag ziet Natuurplein de uitnodiging van de wethouder om door te praten over de RES 
tegemoet.



Thuisvester

- Particulier moet zich vooral richten op het isoleren van het eigen huis. Innovaties moeten zij 
niet aan beginnen. Dat zorgt enkel voor desinvesteringen, zoals warmtepompen.

- Corona heeft op korte en lange termijn voor Thuisvester een CO2-effect. Iedereen werkt 
thuis. Voor Thuisvester is het vervoer/ verkeer 60% van de CO2-impact. Dit effect wordt 
meegenomen in de beleidsvorming op langere termijn. 

One

- Vanjit One worden innovaties altijd met belangstelling gevolgd, zowel de positieve als 
negatieve kanten. Een warmtepomp bijvoorbeeld bespaart weliswaar 60% gasverbruik, maar 
verdubbelt electra verbruik. 

- Stap 1 is mensen enthousiast maken over duurzame energie en dat het echt nodig en heel 
normaal is. In Oosterhout bestaat er een bepaalde weerstand tegen duurzame energie. 
Bewustwording en urgentie!

Wethouder

- Aanvullend op het punt van bewustwording. Samen met ONE hebben we 180k gekregen om 
van deur tot deur gaan. Dat is nu even lastig door coronacrisis, maar wel verder uiteraard.

- Corona heeft weliswaar op pauzeknop gedrukt, maar is geen stopknop. 

Vervolgproces

De coronacrisis is aanleiding voor de gemeente om met regelmaat met de omgeving om tafel te 
gaan. In dit geval is het in eerste instantie bedoeld als input voor de begroting 2021. Maar ook in de 
toekomst willen we dit vaker doen. Hierover worden deelnemers geinformeerd.

De uitkomsten van alle gesprekken (20 totaal) worden gepresenteerd aan en besproken met de Raad 
in juni/juli. Commentaar [MS(O1]:  Ad; data heb ik gemist.


